
Protokół Nr  LXI 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 31 sierpnia 2023 roku 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 13.00 otworzył LXI sesję 

Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Panią Sekretarz, Państwa Radnych oraz Sołtysów 

przybyłych na sesję. Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 12 

radnych, 3 radnych nieobecnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad oraz 

podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

  

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów  obrad z poprzednich sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  odpłatne nabycie nieruchomości położonej 

w obrębie Mniszek, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 413/1. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryfy w zakresie zbiorowego zaopatrzenia  

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji 

w Radomiu.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i 

Bibliotece w Wolanowie.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i 

Bibliotece w Wolanowie.   

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pożyczki Gminnemu Centrum Kultury  

i Bibliotece w Wolanowie.  

15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku 

obrad dodatkowych punktów jako:  

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu, 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

Natomiast kolejne punkty przesuwają się o jeden. Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

wniosek, który został przyjęty jednogłośnie pozytywnie przez Radę Gminy Wolanów. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie 

proponowany porządek obrad z uwzględnionym wnioskiem, gdzie w głosowaniu jawnym porządek 

został przyjęty jednogłośnie przy 12 głosach „za” przez Radę Gminy Wolanów. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów  obrad z poprzednich sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na  odpłatne nabycie nieruchomości położonej 

w obrębie Mniszek, oznaczonej jako działka ewidencyjna nr 413/1. 



8. Podjęcie uchwały w sprawie dopłaty do taryfy w zakresie zbiorowego zaopatrzenia  

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2023. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji 

w Radomiu.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i 

Bibliotece w Wolanowie.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i 

Bibliotece w Wolanowie.   

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pożyczki Gminnemu Centrum Kultury  

i Bibliotece w Wolanowie.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

17. Wolne wnioski i informacje.  

18. Zamknięcie obrad. 

 

Następnie o godz.  13.05 Przewodniczący Rady Gminy ogłosił piętnastominutowa przerwę.  

O godz. 13.20 Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady.  

 

Ad. 3 

Do protokołów z poprzednich sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 12 głosach „za” protokół Nr LIX  z sesji Rady Gminy Wolanów 

z dnia 20 czerwca 2023 roku oraz protokół Nr LX z dnia 24 lipca 2023 r.  został przyjęty jednogłośnie 

przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia Pani Jolanta Gutkowska 

poinformowała, że w dniu 28 sierpnia odbyło się posiedzenie połączonych Komisji Rewizyjnej oraz 

Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia. Przedstawiono materiały przygotowane na sesję Rady 

Gminy. Wszystkie zostały zaopiniowane pozytywnie jednogłośnie. Poruszono również tematy 

związane ze sprawami bieżącymi gminy. W dniu 31 sierpnia Komisja udała się w teren celem 

sprawdzenia stanu przygotowania placówek oświatowych przed rozpoczęciem roku szkolno – 

przedszkolnego 2023/2024. Wszystkie placówki oceniono jako dobrze przygotowane. Członkowie 

Komisji zgłosili wniosek o finansowe wyróżnienie dyrekcji Publicznej Szkoły Podstawowej im. Jana 

Pawła II w Wolanowie za perfekcyjne przygotowanie szkoły.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Pan 

Mirosław Furczyński poinformował, że  Komisja Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów 

spotkała się na wspólnym posiedzeniu z Komisją Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego w dniu 28 sierpnia. Zajmowano się omawianiem i opiniowaniem projektów uchwał 

przygotowanych na dzisiejszą sesję Rady Gminy,   które zostały zaopiniowane pozytywnie  

jednogłośnie przez członków Komisji.  Omawiano również sprawy bieżące Gminy Wolanów. 

Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy 

w okresie między sesjami, informując: „Od ostatniej sesji zwyczajnej w dniu 30 czerwca 2023 r. 

głównie koncentrowaliśmy się na uruchomieniu i realizacji kolejnych inwestycji zaplanowanych na 

bieżący rok budżetowy oraz realizowaliśmy zadania stałe i okresowe przypadające na ten moment 



roku.  

Między innymi rozstrzygnęliśmy postępowanie zakupowe na dowóz dzieci do szkół 

najkorzystniejszą ofertę przedstawiła firma realizująca dowóz dzieci w ub. roku szkolnym BUS-CAR 

Service Sp. z o.o. ul. Kolberga 9, Kielce. Przewoźnik ten będzie przewoził również dzieci 

niepełnosprawne do szkół na terenie Radomia. 

Otrzymaliśmy ministerialne wytyczne i zgodę na piśmie i przekazaliśmy cały pozostały węgiel na 

potrzeby PSP Wolanów i SPP Wolanów. Co pozwala nam rozliczyć sprzedaż węgla do końca, w tym 

VAT. 

Niezmiennie intensywnie prowadzimy prace na inwestycjach wodociągowo-kanalizacyjnych. 

Obecnie z niecierpliwością wyczekujemy na odbudowanie drogi w Ślepowronie, co wymaga 

dodatkowych kosztów i po dzisiejszych zmianach w budżecie będziemy mogli pokryć te koszty. Ze 

względu na dodatkowe prace, zmiany w projekcie i trudności terenowe wykonawca wystąpił o 

wydłużenie terminu realizacji inwestycji o półtora miesiąca. Nadal nie mamy też przyłączy 

energetycznych do przepompowni ścieków i ściekomierza, które ma wykonać PGE.  

Wykonawca termomodernizacji i wymiany okien w starszej części budynku PSP w Mniszku już 

zakończył prace. Dobiegają końca montaże instalacji fotowoltaicznych, obecnie trwają formalności 

z PGE związane ze zwiększeniem przydziału mocy, niektóre potrwają nawet do przyszłego roku. 

Wartość obu inwestycji wyniosła 2 990 280 zł.  

W Bieniędzicach wykonawca wyburzył już budynki dawnej kotłowni i hydroforowni, na miejscu 

których będzie realizowana budowa Sali gimnastycznej wraz z łącznikiem. Na chwilę obecną jeszcze 

nie ma pozwolenia na budowę.   

Podobna sytuacja jeśli chodzi o boiska, tu również jest architektura, nie ma projektów branżowych, 

jest zgłoszenie prac, ale nie ma jeszcze pozwolenia na budowę w zakresie trybun. Wciąż czekamy 

również na rozstrzygnięcie naboru wniosków do Programu „Sportowa Polska” na brakujące 3 mln zł 

do pełnego sfinansowania infrastruktury sportowej. Złożyliśmy również wniosek do MEiN na tę 

infrastrukturę. Wyniki mają być we wrześniu. 

Dobiegły końca prace ziemne na skwerku komunikacyjnym, pozostało wykonanie małej architektury 

w postaci ławek i pergoli.  

Budynek GOKu i remizy został odebrany, wykonawca wykonuje jeszcze prace dodatkowe w ramach 

kar za przekroczenie terminu. W najbliższych tygodniach wykonamy jeszcze napisy na budynku, 

bramkę zamykającą teren od strony budynku mieszkalnego, w przygotowaniu jest zabudowa 

kuchenna. I koniec września/początek października powinniśmy otworzyć obiekt, później w miarę 

posiadanych środków będziemy wyposażać.    

Kończymy już prace remontowe na drogach i rowach, zostało dosłownie kilka miejsc. We wrześniu 

chcemy rozpocząć przecinkę gałęzi nad drogami gminnymi. Podpisaliśmy już umowę z wykonawcą 

na remont drogi Sławno pod lasem-Franciszków, w połowie września wykonawca wchodzi na 

budowę. Jest to droga dofinansowana z RFRD w kwocie blisko 1,2 mln zł, łączny koszt to 1,6 mln 

zł.  

Rozstrzygnęliśmy już przetargi na modernizację świetlicy w Mniszku, łączny koszt będzie wynosił 

blisko 300 000 zł, przy czym 150 000 zł to jest dofinansowanie z Programu Mazowsze dla rozwoju 

lokalnych miejsc integracji. Najkorzystniejszą ofertę przedstawiła Firma Przedsiębiorstwo 

wielobranżowe SEWIR Sebastian Wojciechowski, wykonawca ten realizował u nas Klub Seniora w 

Młodocinie Większym.  

W dniu 25 sierpnia br. w rocznicę śmierci Aleksandra Młyńskiego „Drągala” odsłoniliśmy miejsce 

pamięci poświęcone jemu i jego kolegom z oddziału w lesie w Kolonii Wawrzyszów. Miejsce 

pamięci prezentuje się pięknie. Koszt łączny wyniósł 83 000 zł, w tym 53 000 zł pozyskaliśmy z 

Programu Mazowsze dla miejsc pamięci.   



Trwają prace na drodze powiatowej od granicy z gminą Zakrzew do drogi krajowej nr 12 tj. 4,2 km.  

Dobiegają końca prace na budowie drogi powiatowej Mniszek-Omięcin-Szydłowiec w nowym 

śladzie, w dzisiejszej uchwale budżetowej przeznaczamy dla powiatu radomskiego dotację w 

wysokości 268 594 zł.  

Nadal procedujemy porozumienie samorządów Miasta Radom, Powiatu radomskiego, gminy Kowala 

i gminy Wolanów w sprawie budowy odcinka 160 m łączącego ulicę Małcużyńskiego z droga 

powiatową. Chociaż tracę już nadzieję, że uda się wybudować tę drogę, bo mimo zapewnienia 

środków w budżetach partnerów miasto Radom nadal nie wprowadziło zadania do swojego budżetu 

i nie ogłosiło przetargu na realizację tego zadania, nie wskazało też terminu podpisania porozumienia.  

W ostatnim tygodniu po blisko dwóch latach Sąd Rejonowy w Przysusze zasiedział Gminę Wolanów 

na 49 działkach w obrębie geodezyjnym Mniszek. Tej pracy Szanowni Państwo nie widać wprost, 

ale to jest duży sukces i duża wartość dla przyszłych gminnych i prywatnych inwestycji.  

Złożyliśmy wnioski do RFRD na drogę od krajówki do Dzikiej Niwy tj. przebudowę skrzyżowania i 

remont drogi, taki z wymianą nawierzchni asfaltowej. Teraz uzupełniamy jakieś uwagi i zobaczymy 

co dalej. Złożyliśmy również wnioski do kolejnej edycji Rządowego Programu Inwestycji 

Strategicznych Polski Ład – trzy wnioski: na 2 mln zł na poprawę efektywności energetycznej 

budynków UG i dostępności dla osób niepełnosprawnych; na 8 mln zł na budowę kanalizacji wraz z 

odtworzeniem drogi w miejscowości Ślepowron i Sławno; na 15 mln zł na budowę oczyszczalni 

ścieków dla istniejącej kanalizacji w m. Rogowa, Mniszek, Wawrzyszów i Strzałków. Złożyliśmy 

również wnioski w naborze do Krajowego Programu Ochrony Zabytków na prace konserwacyjne 

w kościele w Mniszku za kwotę 400 000 zł. Zakres prac przygotował diecezjalny konserwator 

zabytków w porozumieniu z Księdzem Proboszczem. Za chwilę będziemy składać wniosek na 

kolejną edycję Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych Polski Ład na wymianę oświetlenia 

na terenie gminy, jeśli okaże się to możliwe to na całość. Mamy do wymiany jeszcze ok 900 lamp, w 

wielu przypadkach z wysięgnikami. Szacujemy, że to będzie koszt ok. 4 mln zł. W tym roku 

wymienimy 157 lamp, w ub. roku wymieniliśmy 100. W programie wymiany oświetlenia wymagany 

jest wkład własny na poziomie 20% dlatego też proszę, aby przeznaczać na ten cel fundusze sołeckie, 

wszędzie gdzie jest to możliwe i potrzebne, bo niektóre sołectwa maja już lampy LED. Jak 

oszczędzimy na kosztach energii to te pieniądze będziemy mogli przeznaczyć na inne potrzeby, 

których zawsze jest więcej niż środków.   

W najbliższych tygodniach podpiszemy również umowę na projektowanie dróg  tj. drogi w Zabłociu 

Górnym, w Chruślicach od powiatowej dawnej betonówki koło pomnika w stronę Chruślic, w 

Strzałkowie obok remizy, za łączną kwotę po negocjacjach 426 564 zł. Przy czym Droga Zabłocie 

Górne-Strzałków 246 000 zł, Chruślice-Wacławów 73 800 zł, Strzałków k. remizy 106 764 zł. 

Niestety nikt nie złożył oferty na projektowanie ulicy Spacerowej i ponownie będziemy ogłaszać.  

Jeśli chodzi o oświetlenie modernizację oświetlenia na b.r. to już podpisaliśmy umowy 

z wykonawcami i lada moment powinno być widać prace w terenie. W związku z zaplanowaną przez 

Rząd RP obniżką limitowanych cen energii planujemy zrezygnować od 1 października z przerwy 

nocnej w oświetleniu ulicznym, przynajmniej na czas jesienno-zimowy. A potem zobaczymy jak 

wyjdzie to w rachunkach.  

Na miesiąc wrzesień planowane jest również podpisanie umowy na utworzenie żłobka gminnego (tj. 

32 miejsc w żłobku) w kwocie 1 302 416,03 zł na utworzenie, które planujemy do końca maja 2026 

r., następnie na utrzymanie miejsc w żłobku kwotę 963 072 zł na 36 m-cy. Czyli do końca sierpnia 

2029 r.  

Nadal procedujemy z Wodami Polskimi taryfę na wodę i ścieki na kolejne trzy lata, bo obecna 

skończyła się z dniem dzisiejszym.  

Z dobrych wiadomości WFOŚiGW w Warszawie umorzył nam ostatnią ratę pożyczki w wysokości 

85 140 zł, to tak jakbyśmy otrzymali dotację w tej wysokości, zadeklarowaliśmy przeznaczenie tej 



kwoty na fotowoltaikę.  

No i wspaniała wiadomość – zapowiadana przez Pana Premiera w maju br. subwencja uzupełniająca, 

w przypadku naszej gminy w wysokości 2,6 mln zł już wpłynęła na konto naszej gminy w 1/3 tej 

kwoty tj. w  wysokości blisko 900 tys. zł.    

Na koniec zapraszam Państwa serdecznie w niedziele 10 września tj. za tydzień na Wolanów Food 

Festiwal czyli nasze dożynki połączone z promocją lokalnej żywności oraz kultury ludowej. Będzie 

smacznie i radośnie. Wystąpi nasz zespół Wolanianki oraz Bieniędzice, a także gwiazdy z poza gminy 

tj. Zespół Ciupaga oraz Loka. Impreza będzie miała również aspekt charytatywny, zbieramy 

pieniądze dla chorego 19 latka Aleksa z Mniszka. Serdecznie Wszystkich Państwa zapraszam. 

Rozpoczynamy Mszą  św. W kościele św. Doroty w Wolanowie o godz. 11.30 potem, przemarsz na 

teren obok szkoły w Wolanowie i o 13 oficjalnie rozpoczynamy imprezę. Całość potrwa do godz. 21” 

  

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia  zabrał głos radny Pan Andrzej Szatan zadając pytanie, na 

jakim etapie są prace związane z zamówieniem wiat przystankowych. W odpowiedzi Wójt Gminy 

poinformowała, że jesteśmy po przetargu, wszystkie wiaty przystankowe wzdłuż drogi głównej nr 12 

zostaną wymienione  w miesiącu październiku.   

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na  odpłatne nabycie nieruchomości położonej w obrębie Mniszek, oznaczonej jako 

działka ewidencyjna nr 413/1.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXI/437/2023 w sprawie wyrażenia zgody 

na  odpłatne nabycie nieruchomości położonej w obrębie Mniszek, oznaczonej jako działka 

ewidencyjna nr 413/1 została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

dopłaty do taryfy w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXI/438/2023 dopłaty do taryfy w zakresie 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków w sprawie została przyjęta 

jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 9 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXI/439/2023 w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033 została przyjęta 

jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w Uchwale 

budżetowej  na rok 2023. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXI/440/2023 w sprawie zmian  

w Uchwale budżetowej  na rok 2023 została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji w Radomiu. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXI/441/2023 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji w Radomiu została przyjęta jednogłośnie 12 

głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w Wolanowie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXI/442/2023 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w Wolanowie została przyjęta 

jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w Wolanowie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXI/443/2023 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w Wolanowie została przyjęta 

jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pożyczki Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w Wolanowie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXI/444/2023 w sprawie udzielenia 

pożyczki Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w Wolanowie została przyjęta jednogłośnie 12 

głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXI/445/2023 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Radomskiemu została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za” 

(uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 16 



Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXI/446/2023 w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze 

użyteczności publicznej została przyjęta jednogłośnie 12 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 17 

W danym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Małgorzata Szczepaniak Sekretarz Gminy, 

informując, że zgodnie z postanowieniem Komisarza Wyborczego w Radomiu I z dnia 18 sierpnia 

nastąpiła zmiana w podziale Gminy Wolanów na stałe obwody głosowania. Oprócz sześciu 

dotychczasowych obwodów powstały nowe w m. Strzałków, Wawrzyszów, Kolonii Wawrzyszów 

oraz w Chruślicach. Sekretarz zaapelowała o sprawdzenie w Centralnym Rejestrze Wyborców, w 

którym obwodzie jesteśmy umieszczeni.  W dalszej części Sekretarz Gminy w imieniu Gminnego 

Centrum Kultury i Biblioteki w Wolanowie zaprosiła na dwunastą odsłonę Narodowego Czytania, 

które odbędzie się w dniu 3 września w sali widowiskowej GCKiB w Wolanowie. 

  Jako kolejny głos zabrał sołtys Pan Andrzej Odzimek dziękując Pani Wójt za montaż progów 

zwalniających w miejscowości Wola Wacławowska.  

 Następnie radny Pan Rafał Czubak zapytał, czy będzie się odbywała w dalszym ciągu 

wymiana wodomierzy? W odpowiedzi Wójt Gminy poinformowała, że będzie prowadzona wymiana 

wodomierzy. Pani Ewa Markowska – Bzducha poprosiła o zgłaszanie przez Mieszkańców potrzeby 

wymiany wodomierza w sytuacjach, które tego wymagają. 

 

Ad. 18 

 Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął LXI sesję Rady Gminy Wolanów o 

godz.14.20. 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


